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REFERAT AF BESTYRELSESMØDE NR. 3 
TORSDAG DEN 13. AUGUST 2003. 

 
Til stede: Klavs Andreassen, Martin Kaalund, Bjarne Thor Jensen, Lone Klamer, Anker 

Blauenfeldt, Mette Bjersing, Birgit Eriksen, Jørn Weirsøe, Per Jakobsen, E. Jonas 
Pedersen, Bjarne Eriksen, og Preben Nørgaard. 

 
Afbud:  Finn Schmidt Jensen og Christian Finderup 
 
Referent: Erik. Jonas Pedersen. 
 
Dagsorden: 
 

Mødet startede med at Klavs Andreassen bød E. Jonas Pedersen velkommen i 
bestyrelsen. Jonas overtager den ledige plads i bestyrelsen og varetager fremover 
opgaven med at skrive referater fra møderne i bestyrelsen og i 
administrationsudvalget. 

 
Pkt. 1: Godkendelse af dagsorden. 

Dagsorden blev ændret, således at der blev tilføjet to nye punkter.  
Pkt. 1b, godkendelse af referat.  
Pkt. 9b, godkendelse af en ny klub.  
Endelig blev de to pkt. 6 opdelt i Pkt. 6 og Pkt. 6b.  
Dagsordenen blev herefter godkendt. 

 
Pkt. 1b:  Godkendelse af referat. 
 Medtages på næste møde. 
 
Pkt. 2: Siden sidst. 

Klavs Andreassen orienterede om, at Poul Broberg SU ønsker at fremlægge DBF’s 
planer for kredsene.  
Klavs Andreassen melder tilbage, at SSU og BREDU vil deltage i et møde, og aftaler 
samtidig en dato.  
Derudover orienterede Klavs Andreassen om, at DBF ønsker at udgive en 
jubilæumsbog. Man ønsker i den anledning oplysninger fra kredsene om spillere, 
klubledere og idrætspolitiske forhold, der har været af betydning for badmintonspillets 
udvikling de sidste 25 år.  
Klavs Andreassen, Birgit Eriksen og Bjarne Eriksen laver et udkast hurtigst muligt. 

 
Pkt. 3: Økonomi. 

Bjarne Thor Jensen havde nu modtaget regnskab fra alle minikassererne og kunne 
udlevere et næsten færdigt regnskab. Til trods for store forskelle mellem budget og 
resultat for de enkelte udvalg, viser regnskabet kun et underskud på kr. 976,00 mod et 
budgetteret på kr. 6000,00.   
Regnskabet tages op på næste møde, når bestyrelsen har haft tid til at se nærmere på 
det. 
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Pkt. 4: Breddekonsulentordningen 
Preben Nørgaard gennemgik kort de udsendte papirer vedrørende status og tiltag for 
breddekonsulentens arbejde. Preben Nørgaard fremhævede især følgende punkter. 

• Han savnede tilbagemelding fra udvalgene. 
• Han vil inviterer sig selv til at deltage i nogle udvalgsmøder. 
• Klubbesøgene er vigtige og vil fortsætte i den kommende tid. 
 

Jørn Weirsøe anbefalede, at dommerne kom med i breddekonsulentens oplæg, idet der 
er stort behov for at få uddannet flere dommere. Preben Nørgaard lovede at tage 
punktet op på et møde med DBF. 
Lone Klamer kunne meddele USU planlægger at afholde U11C, U13C og U15C  
turneringer. Lone Klamer efterlyste navne på klubber, der var besøgt, så USU havde 
mulighed for at følge op på besøgene. Preben Nørgaard lovede, at der ville blive 
udfærdiget minirapporter over besøgene. 
Per Jacobsen foreslog at Preben Nørgaard brugte de nylig udfærdigede pakkelister til 
finde klubber, der var medlemmer af SBKr, men som havde en meget lille aktivitet, 
og derfor måske kunne have behov for besøg. Ligeledes anbefalede Per Jacobsen, at 
minirapporterne blev lagt på den lukkede hjemmeside. 
Mette Bjersing kommenterede kort den udsendte aktivitetsplan fra DBF (DC betyder 
decentral konsulent!). Mette ønsker tilbagemelding fra udvalgene om de ønsker, at 
Preben Nørgaard skal involveres i nogle af de beskrevne aktiviteter. Mette gjorde 
opmærksom på, at forbundet kan råde over 20% af breddekonsulentens tid.  
Birgit Eriksen meddelte, at UDU havde planlagt et hjælpetrænerkursus. Et ældretræf 
ville blive arrangeret i samarbejde mellem VETU og BREDU.  
Preben Nørgaard meddelte, at white board tavlen med sjællandskort var indkøbt, men 
sendt retur på grund af manglende kvalitet – en ny skulle være på vej. 

 
Pkt. 5: Aktivitetsplan/kalender. 

Bjarne Eriksen, havde til mødet udarbejdet en aktivitetskalender. Den består af 12 
sider – en for hver måned. Når måneden er gået overgår den til næste år, således at der 
hele tiden er 12 sider som let lader sig ajourføre. Kalenderen indeholder dato for 
møder, indkaldelser, udsendelser, kurser, holdrunder og individuelle turneringer. 
Punktet udsendelser gav anledning til en livlig debat.  
Bjarne Thor Jensen og Per Jacobsen spurte om det stadig var nødvendigt at udsende 
papir. Bjarne Eriksen mente ikke, vi kan komme uden om papirudsendelser bl.a. fordi 
10 – 15% af klubberne ikke deltager i holdturneringen, og derfor kun vil få yderst 
ringe oplysninger om, hvad der foregår i SBKr.  
Et forslag fra Lone Klamer om at klubberne gav besked om de ønskede 
papirudsendelser, mente man var for svært at håndtere, ligesom indbydelser bør 
udsendes på papir.  
Anker Blauenfeldt nævnte, at VETU havde brugt elektronisk tilmelding både til 
holdturnering og SM. Mange havde for en sikkerheds skyld også sendt papirudgaver 
af tilmeldingerne. Der var også et problem, når en spiller skulle trækkes tilbage.  
På Klavs Andreassens spørgsmål om, hvad klubberne ønsker, mente både Per og 
Anker, at de altid fulgte med på nettet og derfor ikke havde det store behov for 
papirudsendelser af resultaterne. Det blev fremhævet, at alle udvalg bør indkalde til 
holdturneringen samtidig, da man ellers risikere, at det kan være vanskelligt for 
klubberne at reservere ordentlige haltider. 
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I forbindelse med udsendelse af mail foreslog Birgit Eriksen, at SBKr skulle have et 
logo på udsendte mails. Mette Bjersing har et forslag til et logo som vil blive sendt til 
alle i bestyrelsen til vurdering. 
Resultatet af diskussionen blev, at vi fremover ikke udsender resultater fra 
holdturneringen, og at der i den næste udsendelse vedlægges en besked om dette. 
Anker lovede at udforme dette brev på vegne af alle udvalg. 

 
Pkt. 6: Ungdomsklassifikation. 

Lone Klamer udtrykte generel utilfredshed med hovedbestyrelsen behandling af sagen 
om nedrykning af spillere fra eliterækken til mesterrækken. Beslutningen om at de 
stadig skulle vær elitespillere, men kunne frasorteres i turneringer med for stor 
tilmelding, giver det urimelige resultat, at de måske ikke kommer til at spille - de kan 
jo ikke deltage i mesterrækketurneringer. Når Søren Espersen skriver, at der ikke har 
været kommentarer til den nye ordning er dette ikke rigtigt. Der har øjensynligt været 
problemer med postgangen i DBF denne sommer. Kredsen kunne f.eks. ikke rådgive 
vedrørende et kursus, da man først fik brevet efter at kursus var afholdt. Lone Klamer 
har sendt en klage til DBF.  
Klavs Andreassen havde fremført bestyrelsens synspunkter vedrørende nedrykning på 
hovedbestyrelsesmødet, hvor sagen var blevet diskuteret. Reglerne forhindrer 
imidlertid nedrykning af spillere, hvilket var en væsentlig årsag til at forslaget blev 
nedstemt. Klavs havde valgt ikke at give dissens på spørgsmålet.  
Lone mente at de nye regler for klassifikation vil løse problemerne fremover. Det ville 
dog være under forudsætning af, at DGI accepterer ikke at lade 
amtsmesterskaber/landsmesterskaber være pointgivende. Der var almindelig enighed 
om, at hvis DBF og DGI ikke kan blive enige om disse spørgsmål, så må samarbejdet 
ophøre.  
Klavs vil tage dette med på næste hovedbestyrelsesmøde. I forbindelse med 
samarbejdsproblemerne mellem DBF og SBKr foreslog Martin Kaalund, at vi 
inviterer Thomas Lund med til et bestyrelsesmøde.  
Det blev besluttet, at Klavs inviterer Thomas Lund til næste bestyrelsesmøde,  

 
Pkt. 6b:  Instruktørlønninger.  

Der forelå et forslag om, at undervisere på dobbelt kurser skulle have udbetalt kr. 
5000,00 for en weekend fra fredag til søndag.  
UDU havde betalt et sådant beløb tidligere, hvilket Bjarne Thor Jensen mente var i 
strid med en tidligere beslutning i bestyrelsen, og at det burde have været forelagt 
inden udbetaling.  
Lone Klamer var bekymret for at dette ville få uheldig indflydelse på fællesrejser for 
ungdom, idet trænerne deltager fra fredag til søndag.  
Birgit Eriksen fremhævede, at det var en undtagelse, at der blev afholdt dobbeltkurser, 
kun at der i dette tilfælde havde været en usædvanlig stor tilslutning.  
Preben Nørgaard nævnte i denne forbindelse, at dobbeltkurser ikke er det bedste, og 
de kun afholdes af nød. Preben fandt, at underviserne altid var velforberedte, og at det 
naturligvis krævede længere forberedelsestid, når man skulle undervise på et 
dobbeltkursus.  
Jørn Wiersøe mente, at det rette beløb skulle være kr. 4.500,00.  
Der blev enighed om, at udbetalingen af et større beløb til undervisere i disse specielle 
tilfælde, skulle begrundes med den øgede forberedelsestid, og ikke med at kurset 
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forløb fra fredag til søndag. Der blev derefter foretaget en afstemning om beløbets 
størrelse. 5 stemte for kr. 5.000,00 medens 4 stemte for kr. 4.500,00.  

 
Pkt. 7: Boldaftale. 

Bjarne Thor, forelagde tilbud indhentet fra henholdsvis Yonex, RSL og Forza. 
Bestyrelsen besluttede sig for Yonex. Aftalen løber frem til 2006.  
Da den indeholder en klausul om genforhandling, hvis prisen ændrer sig med mere 
end 10%, blev det vedtaget at kontrakten skulle indeholde den $ kurs som tilbudet var 
beregnet udfra.  

 
Pkt. 8:  Registertjek af trænere og ledere, der har med børn at gøre. 

I forbindelse med den senere tids debat om pædofili og seksuel krænkelse af børn og 
unge indenfor idrætten, har DBF/DIF udsendt en vejledning om indhentning af 
oplysninger fra det centrale kriminalregister.  
De oplysninger, der kan indhentes, gælder kun overgreb overfor børn under 15 år og 
kræver vedkommendes accept.  
Bestyrelsen besluttede, at der indhentes oplysninger om trænere og ledere, der har 
direkte kontakt med børn under 15 år, og som er ansat af SBKr.  Oplysningerne er 
naturligvis underkastet strenge krav om tavshedspligt.  
Det blev besluttet, at Klavs Andreassen og Mette Bjersing skulle foretage det videre 
fornødne. 

 
Pkt. 9: Badmintonskoler. 

Mette Bjersing oplyste, at puljen til badmintonskoler allerede var opbrugt ved 
sæsonstart.  
Birgit Eriksen mente, at der måtte kunne bevilges flere penge til formålet, og mindede 
om, at Klavs Andreassen havde det med til sidste hovedbestyrelsesmøde. 
 Klavs Andreassen havde fremsat et ønske om et fremtidigt budget fra centralt hold til 
badmintonskoler, og han vil genfremsætte forslaget på næste hovedbestyrelsesmøde. 

 
 Pkt. 9b:  Godkendelse af ny klub. 

Herluf-Magle Badmintonklub, havde fremsendt ønske om optagelse i kredsen. De 
medsendte love for den nye klub kræver imidlertid en lidt nærmere gennemgang. 
Bestyrelsen godkendte optagelsen, under forudsætning af, at lovene var i orden. 
Bjarne Eriksen lægger klubben ind på klubdatabasen samtidig fjernes HGIF. 

 
Pkt. 10: Hovedbestyrelsesmøde den 17. august 2003. 

Klavs Andreassen gennemgik dagsordenspunkterne. Mødet bliver relativt kort, da der 
om eftermiddagen er møde om holdturneringen.  
Det vigtigste punkt vil være vedtagelse af de nye regler for ungdomsklassifikation. 
Klavs kunne meddele at DBF ikke havde fået en hovedsponsor, og man fremover nok 
ville bruge ”eventsponsorer”. Vi må have et oplæg om,  hvilke sponsorer, der må 
benyttes, f.eks. til ungdoms DM. 
   

Pkt. 11: Orientering fra udvalgene. 
 VETU. 

VM for veteraner havde givet mange medaljer.  
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Sidste sæsons protester ulmer stadig. Anker Blauenfeldt vil holde et møde med de 
pågældende personer for at få klaret luften. 

 BREDU. 
Mette Bjersing havde intet nyt. 
UDU. 
Der har være afholdt møde med mentorer og Lone Klamer om arbejdsbeskrivelser. 
Der er tilmeldt 23 til trænerkursus i september. 

 DU. 
 Bjarne Thor Jensen stopper som dommer, men vil fortsætte som referee. 
 IT. 

Der vil blive indkaldt til IT møde i september. 
AU. 
Intet der ikke allerede er omtalt. 
SSU. 
Rikke Broen har afholdt træningssamling for 25 spillere.  
SM for hold starter næste weekend (22/8). 
USU. 
Der har været afholdt weekendsamling, hvor der bl.a. havde været kostvejledning. 
DMU for U13 skal være i Skælskør. 
Kredsmatch mod København den 5/9-03 i Gentofte. 
U17 leder er ved at være fundet. 

 
Pkt. 11: Eventuelt. 
 Referat sendes pr. mail til medlemmerne, og lægges på nettet (den lukkede side) 
 
Mødet slut kl. 22.15.   

 
godkendt  

 


